
Referat af korpsledelsesmøde tirsdag den 30. april 2019 kl. 17.30-22.00 på Spejdercenter Holmen 
Tilstede Kasper Staunskær Frandsen, Signe Marie Olsen, Mathias Lysholm Faaborg, Troels Lund, Louis Jørgensen, David 

Hansen, Susan Hein Eiberg, Kasper Hertz Jansen, Kristine Clemmensen-Rotne, Christian Sørensen Price og Marie Torp 
Christensen. Mikael Andersen deltog via Skype. Fra korpskontoret deltog Benedikte Marie Kaalund, Peter Tranevig og 
Kim Dabelstein Løwe (ref.). 

Punkt Tid Emne Behandling/referat 
01  Indstilling: Budget 2020, beskrivelse af ny 

budgetproces. Lukket punkt. 
 

Godkendelse af ny budgetproces. 
 
Korpsledelsen godkendte indstillingen og arbejder videre med 
budget 2020. Processen forventes afsluttet umiddelbart efter 
sommerferien. 

02 1:00 Indstilling: Regnskab 2018 til godkendelse. Regnskabet godkendes og underskrives. 
 
Morten Bjørn Nielsen gennemgik regnskabet og besvarede 
spørgsmål fra korpsledelsen. Den endelige godkendelse 
foretages i skriftlig behandling efter de sidste justeringer fra 
revisoren. 
 
Det godkendte regnskab offentliggøres på dds.dk i løbet af 
sommeren og i korpsrådsmødematerialet i efteråret. 

03  Afrunding af udviklingsplan 2014-2020 – 
spejder skal gøre indtryk. 
 
Korpsledelsen orienteres om 
udviklingsplan. 

Korpsledelsen drøfter hvor langt man er kommet og hvordan 
planen bedst afrundes. 
 
Vi er kommet meget langt i forhold til ambitionerne for 
udviklingsplanen 2014-2020. Samtidig er der plads til 
forbedring på flere underpunkter. 
 
Et af de områder, korpsledelsen kunne have ønsket en større 
aktivitet omkring udviklingsplanen er, at der er mange ledere, 
der har været på udviklingsmoduler, men der er stadigvæk 
meget langt igen, før de oprindelige ambitioner er indfriet. 
 
Ligeledes er skole-spejd ikke kommet ud over rampen. 
 
Involvering af unge i demokratiet er et område hvor 
korpsledelsen oplever, at der til gengæld virkelig er høstet 
gode resultater, blandt andet ved et skærpet fokus på at 
inddrage unge i processen om ny udviklingsplan. 
 
Der er desuden arbejdet meget målrettet med 
friluftsfaciliteter. Således har alle arrangementer i 
fællesorganisationen haft gjort brug af friluftsaktiviteter, og vi 
er nået ud til mange med Sov-ude-dagen.  
 
Korpsledelsen er interesseret i at undersøge, hvordan 
udviklingsplanen kan afrundes og evalueres konstruktivt, så vi 
kan få opsamlet input og vurderet effekten lokalt. 
 
Vi er lykkedes med at få en tydeligt formuleret og anvendt 
ledelsestilgang. 

03.01  Bilag: Spejd 2020 Vision for Det Danske 
Spejderkorps 

https://dds.dk/artikel/spejd2020-udviklingsstrategi 

03.02  Bilag: Udviklingsplan 2014-2020: Spejder 
skal gøre indtryk 

https://dds.dk/sites/default/files/2017-
02/Udviklingsplanfremmod2020_DDS.pdf  

04  Det Danske Spejderkorps’ strategiramme – Korpsledelsen genbesøger strategirammen fra 2017 og 
overvejer eventuelle ændringer. 
 
Punktet er udskudt til juni 2019.  

05  Status på SAF 
 
 

Korpsledelsen orienteres om arbejdet i SAF, strategi 2019 samt 
regnskab 2018. 
 
Morten Bjørn Nielsen præsenterede hovedpointer fra SAFs 
regnskab for 2019, og sammen med Susan Hein Eiberg 
præsenterede han strategien for SAF for 2019. 
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05.01  Bilag: SAF årsregnskab 2018 – lukket bilag  
05.02  Bilag: SAF årsrapport 2018 – lukket bilag  
06  Status efter divisionsrådsmøder Korpsledelsen drøfter møderækken med divisionerne. 

 
Korpsledelsen reflekterede over de mange 
Divisionsrådsmøder, som de nåede ud til. De nåede langt de 
fleste, men desværre ikke alle. Korpsledelsen oplevede et 
stort engagement i divisionerne. Korpsledelsen er 
taknemmelige for alle de godt diskussioner og input til den 
kommende udviklingsplan. 

07  Naturmødet 2019 Korpsledelsen orienteres om aktiviteter på Naturmødet 2019. 
Torsdag 23. maj 2019 
17.00              Debat på Roots (drevet af Ungdomsøen) med bl.a. Benedikte 
omkring adgang til naturen. Der vil blive drøftet forskellige dilemmaer ved 
at der findes forskellige brugere, og at der i fremtiden bliver flere brugere i 
byerne til mindre områder. 
22.00              Koncert med Total Hip Replacement og Lyden af ABC på 
Roots. Koncerten er en del af et samarbejde omkring ABC for mental 
sundhed, som Det Danske Spejderkorps er partner på. 
20.30              Fra 20.30 mødes folk til at sove ude, som Det Danske 
Spejderkorps og Center for Børn og Natur er afsender på. 
  
Fredag 24. maj 2019 
8.00                Benedikte deltager i ABC morgenløb, der slutter af med 
snakke omkring trivsel og at gøre noget aktivt og meningsfuldt sammen 
med andre. 
15.00              Det Danske Spejderkorps, Skovskolen og DGI inviterer til 
debat i regi af Klog på Natur og Friluftsliv om fremtidens friluftsliv. 
Deltagere er Charlotte Bach, Benedikte, Jon Gerner fra Nordea-fonden, 
Mette Aaskov fra Skovskolen samt den nyvalgte formand for Friluftsrådet. 
17.00              Benedikte deltager i en gåtur for mental sundhed, igen et 
arrangement med ABC for mental sundhed. 
  
Lørdag 25. maj 2019 
Naturmødet lukker ned i løbet af formiddagen/tidlig eftermiddag. 
 

08  Forslag til Korpsrådsmøde 2019 Korpsledelsens diskuterer og overvejer eventuelle forslag til 
Korpsrådsmøde 2019. 
 
Korpsledelsen diskuterede mulige forslag til Korpsrådsmøde 
2019. 

09  Udpegning af medlemmer til 
Middelgrundsfondens bestyrelse. 

Korpsledelsen aftalte proces for udpegning af DDS-
repræsentanter til Middelgrundsfondens bestyrelse, som 
forventes udpeget i løbet af den kommende måned. 

10  Kalenderen Korpsledelsen gennemgik kalenderen. 
11  Nyt fra generalsekretæren • Nye ansatte på korpskontoret, Anne og Martin, 

begynder 1. maj. 
• Folkemøde på Bornholm; koordineres med Kim. 
• 2-årige DUF-ansøgninger fremover fordi vi ikke 

længere er på dispensation. 
12  Nyt fra spejdercheferne • Spejdercheferne har deltaget i åbningen af 

udstillingen om Prinsesse Benedikte på Koldinghus. 
Spejderne i Kolding har gjort et stort bidrag til 
udstillingen på Koldinghus, og har gjort det så godt, 
at Koldinghus er åbne for flere 
spejderarrangementer. Meget positiv oplevelse. 

• David orienterede om arbejdet i Spejdernes 
Medlemsservice.  

13  Opsamling: De 3 vigtigste pointer • Vi har taget regnskabet til efterretning 
• Evaluering af udviklingsplanen 
• Divisionsrådsmøderne 

 


